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Distingits senyors, distingides senyores, 
 
En relació a l’apartat de precs i preguntes del Ple de 9 de març de 2007, em 
plau donar resposta a les diferents intervencions dels regidors i regidores no 
contestades a la sessió plenària: 
 
 
Preguntes del Sr. Ortega 
 
 
Sobre la Fira Gastronòmica 
 
Durant la celebració de l’edició de Firesplugues d’enguany, no tindrà lloc la Fira 
Gastronòmica. En tot cas, és una qüestió que requereix abans de la seva 
organització, un debat més ampli. 
 
 
Preguntes de la Sra. Puerta   
 
 
Sobre vestuaris CEM La Plana 
 
Els vestidors on actualment, i de forma provisional, es canvien les dones han 
estat dissenyats per a l’ús de col·lectius, com per exemple els nens i/o les 
nenes que fan natació escolar i/o cursets. 
 
Els grups accedeixen als vestidors de forma conjunta i acompanyats per part  
de professors i professores. 
 
Actualment s’estan realitzant les obres de construcció dels nous vestidors de 
abonats i abonades que permetran disposar d’espais amplis i confortables. 
Està previst que es finalitzin aquesta tardor. 
 
 
Sobre l’àrea termal 
 
Respecte al funcionament de la zona d’aigües (jacuzzi, spas i saunes), 
comentar que no hi ha cap incidència o avaria que hagi deixat sense servei la 
zona. No obstant, una vegada al mes es buiden per realitzar una neteja i 
desinfecció.  



Sobre lloc per fer gimnàstica  
 
L’espai on es realitza la gimnàstica correctiva és una sala annexa a l’escenari 
del pavelló esportiu. Aquesta sala, que encara no ha estat remodelada, 
s’adequarà per realitzar activitats dirigides en el curs 2007/2008 que s’iniciarà 
l’octubre de 2007. 
 
Les activitats que actualment es realitzen en aquesta sala com ioga o la 
gimnàstica correctiva passaran a una sala de la primera planta, correctament 
equipada per a aquests serveis (ventilació, paviment, climatització, etc.) 
 
 
Sobre obertura instal·lació i  accés 
 
És cert que en una ocasió la persona de recepció encarregada d’obrir el centre 
esportiu a les 7:00 am no va poder arribar a l’hora prevista i els usuaris van 
haver d’esperar fins que es va resoldre la situació. Aproximadament uns 20 
minuts. 
 
Actualment la instal·lació s’obre a les 6:50 h am per accedir al vestíbul i a les 
7:00 h am per accedir als vestidors. El personal de manteniment del CEM La 
Plana arriba a les 6:00h am i dintre de la seva rutina de treball està passar a les 
7:00 h am pel vestíbul i obrir-ho si el personal de recepció no ha arribat. 
 
El sistema d’accessos per empremta dactilar té una fiabilitat alta, (95%). És 
còmode ja que no obliga a l’usuari a portar una targeta acreditativa i és segur ja 
que ningú no pot accedir si no és el titular. 
 
 
Sobre posada en marxa del sistema ecològic del llac artificial del Parc 
dels Torrents 
 
Els serveis de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, estan procedint, materialment, a la renovació i reforma del sistema 
hidràulic del llac del Parc, una vegada concloguin els treballs es comunicarà 
expressament.     
 
 
Sobre pilotes de futbol 
 
Les pilotes de plàstic van ser regalades a les persones que assistiren el dia 10 
de març a l’acte d’inauguració de la instal·lació de gespa artificial del Camp de 
futbol municipal El Molí. No estan a la venda. 
 
 
 



Preguntes del Sr. Campo 
 
 
Sobre instal·lació de banderoles 
 
No compartim el seu criteri respecte la instal·lació de banderoles i altres 
elements de publicitat institucional al nostre municipi. Molts municipis amb una 
visió sostenible del territori, empren aquests mecanismes per informar la seva 
ciutadania.  
 
I és que cal recordar que la comunicació d’aquest Ajuntament cerca l’interès 
públic, servir els interessos de la ciutadania, que té com a objectiu informar, 
sensibilitzar, divulgar informacions d’interès ciutadà o valors fonamentals per a 
la nostra convivència. Temes com el civisme, la neteja o el reciclatge; la 
informació respecte les oportunitats del Pla local d’habitatge o divulgar un 
concepte de seguretat ciutadana de proximitat i preventiva són els que han 
estat o estan presents en la publicitat que esmenteu. Creiem, doncs, que 
facilitar informació i potenciar la comunicació sobre un model de ciutat més 
cohesionada no té molt a veure  amb contaminació visual. 
 
 
Sobre la Campanya d’Habitatge 
 
La campanya del Pla d’Habitatge s’ha de contemplar en la seva totalitat, tal 
com l’ha pogut veure el conjunt de la ciutadania, especialment els i les joves 
d’Esplugues, un dels col·lectius preferents d’aquesta iniciativa. Com sap, 
aquesta campanya ha permès divulgar les polítiques socials d’habitatge que 
faran possible que la ciutat posi a disposició de la gent d’Esplugues 800 
habitatges assequibles els propers anys. S’ha procurat, en el conjunt de la 
iniciativa, que la campanya tingués un contingut equilibrat de les dues llengües 
oficials. Els i les joves d’Esplugues han pogut assabentar-se del conjunt 
d’habitatges assequibles que impulsa el municipi, tant en català com en 
castellà. 
 
 
Sobre el consum d’aigua 
 
 
Consum d’aigua en les Dependències Municipals: 
 

• Any 2003 = 66.747 m3 
• Any 2004 = 67.421 m3 
• Any 2005 = 65.550 m3 
• Any 2006 = 54.196 m3 

 
Durant l’any 2006 s’han ampliat les dependències següents: Escola Bressol 
Montesa, Casal de Joves El Remolí i la Secció de Manteniment. 



Respecte al consum d’aigua en la via pública comporta el següent: 
 

a)  Rec dels parcs i jardins. 
b) Fonts per veure i ornamentals.  
c) Llac del Torrent d’en Farré 

 
 
Consum d’aigua en la via pública: 
 

• Any 2003 = 167.196 m3 
• Any 2004 = 165.423 m3 
• Any 2005 = 138.563 m3 
• Any 2006 = 158.694 m3 

 
 
Durant l’any 2006 s’ha modificat les comeses dels indrets següents: 
 

• Plaça Sant Lluís Gonzaga 
• Jardí de la Utopia 
• Plaça de Les Moreres. 

 
 
 
Sobre despesa en Mediambient 
 
Les ampliacions de partides pressupostàries vinculades a partides de medi 
ambient son les següents: 
 
Neteja viària pública 175.000,00
Despeses diverses mediambient 10.000,00
Actuacions de gran reparació de col·lectors i altres elements de 
clavegueram públic 60.000,00
Actuacions de recuperació de Sant Pere Màrtir  130.000,00
Redacció projecte soterrament línia Mas Figueras – Hospitalet    181.506,56
Estalvi energètic  20.000,00

TOTAL . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 576.506,56
 
 
 
Preguntes del Sr. Pons 
 
Sobre la cadència de la regulació semafòrica de la rotonda situada en la 
cruïlla de l’avinguda de Cornellà i el carrer Laureà Miró 
 
En relació amb aquesta qüestió ja hem manifestat reiteradament que no és 
possible establir una regulació diferent atès que cal garantir, simultàniament, el 



pas del transport públic, el pas dels vehicles privats i el pas dels vianants, en 
degudes condicions de seguretat i amb la major disponibilitat de moviments 
possibles dintre de la cruïlla regulada. I aquesta afirmació la realitzem atès que, 
malgrat els esforços dels diferents equips tècnics que han participat, cap d’ells 
ha aconseguit ampliar la franja de temps disponible per a cada ús i pas 
alternatiu (vehicles, tramvia i vianants). 

 
 

Sobre el tancament del Parcs dels Torrents 
 
La feina s’està realitzant i tingui per cert que una vegada conclosa la proposta 
tècnica, ajustada les característiques i tipologia del Parc, es farà pública. 
 
 
Sobre reunió amb Boc de Biterna 
 
El passat 13 de març va tenir lloc l’esmentada reunió amb el Regidor de 
Cultura. 
 
 
Sobre Cadires a la piscina 
 
S’han donat instruccions al personal del CEM La Plana perquè s’intensifiqui la 
informació i assessorament als usuaris, de com s’han d’utilitzar els lectors 
d’empremta digital. 
 
Respecte als seients de dutxes per poder netejar els nens i nenes que fan 
natació per a discapacitats, comentar que a la zona de dutxes dels vestidors 
col·lectius s’han instal·lat recentment dues dutxes amb flexos. També existeix 
en el CEM La Plana una cadira de plàstic amb rodes que permet ser utilitzada 
sota l’aigua i finalment comentar que hi ha 2 vestidors individuals exclusius per 
a persones discapacitades que disposen de dutxa amb flexo, cadira fixa per 
dutxar-se i WC. 
 
Seguim millorant el confort de tots els usuaris i usuàries i esta previs construir 
un vestidor específic per a persones amb mobilitat reduïda que necessiten 
persones de suport. 
 
Per una altra banda comentar que s’han revisat totes les cadires de rodes que 
la instal·lació posa a disposició dels usuaris, tant a nivell de mecànica com de 
neteja. 
 
 
 
 
 
 



Residència per a persones amb discapacitat psíquica profunda 
 
El passat 30 d’octubre de 2006 es va signar un conveni entre l’Ajuntament i la 
Generalitat de Catalunya, relatiu a la construcció i posada en funcionament 
d’un futur equipament d’acolliment residencial per a persones amb discapacitat 
psíquica profunda. L’adjudicació de les places, s’efectuarà tenint en compte la 
proximitat geogràfica de les persones sol·licitants. 
 
En data 29 de març d’enguany s’ha lliurat escrit adreçat a la Consellera d’Acció 
Social i Ciutadania sol·licitant la inclusió a la Comissió de seguiment de 
l’esmentat conveni,  de dos membres representants de les associacions, amb 
domicili social al municipi d’Esplugues, que representen les persones amb 
discapacitat. Tanmateix s’ha sol·licitat la modificació dels pactes relatius a la 
modificació de la finalitat de la cessió i de causes d’extinció del conveni, 
incloent-hi la voluntat d’escoltar les associacions amb domicili social al municipi 
d’Esplugues que tenen com a objecte social la protecció dels drets i la millora 
de la qualitat de vida de les persones discapacitades. 
 
 
Sobre la incorporació a un Decret, d’una cita a un article anul·lat per 
sentència del TSJC 
 
Sobre aquesta matèria, considerem que ja s’ha efectuat una resposta 
adequada; no obstant, reiterarem que la normativa que l’Ajuntament està 
aplicant en el procés obert per a la contractació d’un lletrat/da, és la recollida a 
l’article 125 del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre –refós de determinats 
textos legals vigents a Catalunya en matèria de funció pública -; i 291 de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. I, si bé és cert que, per error, es va 
fer referència en un Decret a l’article 22 del Reglament de Personal al Servei de 
les Entitats Locals de Catalunya, derogat per resolució judicial; no és menys 
cert que l’article anul·lat, té un contingut idèntic, pel que fa a les contractacions i 
nomenaments per màxima urgència, que l’esmentat article 125 del DL 1/1997 i 
article 291 de la Llei Municipal i de règim Local, ambdós vigents;  i que l’article 
anul·lat ho va ser per considerar que la publicitat dels nomenaments, una 
vegada aquests s’hagin produït és clar, no pot reduir-se a un únic diari oficial, 
quan la disposició de rang de llei exigia la publicació en els dos diaris oficials 
existents (BOP i DOGC).  Per la qual cosa, les actuacions recollides al Decret 
d’Alcaldia, s’ajusten a les disposicions legals vigents. 
 
 
Preguntes del Sr. Figueres 
 
 
Sobre el Pla de Cultura 
 
El Pla de Cultura s’ha confeccionat amb la participació del teixit associatiu 
municipal i el suport de la Diputació de Barcelona. Les activitats culturals que 



s’estan programant es deriven en part, de les seves línies estratègiques. El 
document està pendent d’aprovació definitiva, les seves línies estratègiques 
seran publicades a la web municipal.  
 
 
Sobre sentència contraria a l’Ajuntament d’Esplugues 
 
En relació a la Sentència de referència, aquesta va ser notificada a 
l’Ajuntament d’Esplugues en data de registre d’entrada 26 de febrer de 2007. 
No obstant el contingut i pronunciament de la sentència, el nostre Ajuntament 
no ha deixat d’actuar en relació al problema de fons, és a dir, les molèsties 
derivades pel soroll emès per una activitat concreta i que afecten a un veí 
proper a la mateixa. 
 
Més concretament, i desprès d’un llarg expedient, que obra al servei 
corresponent, el passat dia 9 de febrer de 2007, la Junta de Govern municipal 
aprovà la proposta de treball a realitzar per a la minimització del soroll 
procedent de l’activitat i altres mesures correctores. Els treballs concrets van 
ser conclosos abans del dia 14 de març de 2007; havent-se produït la primera 
inspecció de comprovació el dia 19 del mateix mes (tant al local com a 
l’habitatge afectat), i tenia per objecte comprovar l’aïllament efectiu del local. El 
resultat serà lliurat properament a l’Ajuntament. Per altra banda, el dia 23 de 
març passat es va realitzar una nova comprovació, des de l’habitatge afectat, 
amb presència del seu propietari, de la qual es va desprendre que en 
circumstàncies ordinàries les molèsties han desaparegut, no es produeixen.  
 
Per concloure les actuacions resta per tant, únicament, conèixer el resultat de 
la primera inspecció i efectuar puntualment comprovacions de seguiment, per 
comprovar que en circumstàncies de gran afluència o altres, també han 
desaparegut les molèsties. En aquest cas es donarà per tancat l’expedient i per 
totalment executada la sentència de referència, pel que fa a la adopció de 
mesures correctores. 

 
 

Sobre indicació d’ “interlocutor amb l’Ajuntament per a l’establiment de la 
carpa del marcat de La Plana” 
 
La relació de finques afectades per la instal·lació de la carpa provisional del 
Mercat de la Plana, de entre les situades a l’àmbit comprès entre els carrers 
Carme, Llunell i Quintana, no s’ha pogut concretar encara, atès que el projecte 
de l’esmentada carpa no està conclòs. No obstant, es preveu que dintre del 
present mes d’abril s’acabin les tasques de redacció i restin determinades les 
dimensions exactes de la carpa i les finques afectades. Conegudes aquestes 
dades es procedirà a formalitzar l’acord corresponent per garantir la 
disponibilitat dels terrenys, mitjançant la cessió anticipada dels mateixos. Serà 
interlocutor de l’Ajuntament la persona física o jurídica titular de les finques 
concretes afectades. Les dades de titularitat, al moment d’emetre aquesta 



resposta, que consten  a l’Ajuntament són les que s’indiquen en la relació que 
obra a la seva disposició a  l’Àrea de Desenvolupament Urbà i Medi Ambient. 
 
 
Salutacions, 

 
 
 
 

César Romero 
Portaveu de l’Equip de Govern 
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